
Skatteudvalget

Til: Skatteministeren

Dato: 1. december 2011

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

L 28
Forslag til lov om ændring af pensionsafkastbeskatningsloven og pensionsbe-
skatningsloven. (Afskaffelse af fradrag for formueforvaltningsomkostninger,
nedsættelse af loftet for indbetalinger til ratepension og ophørende alderspen-
sion m.v.).
Af skatteministeren (Thor Möger Pedersen)

Spørgsmål 10
Vil ministeren uddybe sin udtalelse om, at fjernelse af fradraget har en "ac-
ceptabel profil, idet meget store pensionsordninger formentlig vil have tilknyt-
tet en forholdsmæssig dyr investeringsrådgivning, og de vil derfor også blive
påvirket mest" ? Kan ministeren underbygge denne formodning? Hvilke of-
fentligt tilgængelige data, herunder pensionsselskabernes indberetninger til
Finanstilsynet og SKATs egen interne statistikker ville principielt kunne anven-
des til at bekræfte/afkræfte ministerens udsagn om, at forslaget har en accep-
tabel social profil? Hvilke analyser har regeringen foretaget på disse data for
at understøtte udsagnet, og hvad er konklusionerne?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Dennis Flydtkjær (DF).
Svaret bedes sendt elektronisk til spørgeren på Dennis.Flydtkjaer@ft.dk og til
udvalg@ft.dk.

På udvalgets vegne

Gitte Lillelund Bech
formand
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